



MOHAMMAD ALAMMAR

محمد العقّار

Entrepreneur, technologist and bilingual storyteller. Building digital products with human impact, and speaking about technology, social entrepreneurship and the bridge between cultures, in Arabic and English.

رائد أعمال ومؤسس تقني وصانع محتوى عربي، يتحدث عن التقنية والريادة الاجتماعية وبناء الجسور بين الثقافات، بالعربية والإنجليزية.

About Mohammad

Short bio, 50 words. Mohammad Alammar is a Syrian refugee, computer science graduate and founder of Wusool, a nonprofit that has trained more than 850 displaced young people across four countries. He evaluates AI model output in Arabic and English, and has spoken at the United Nations, Concordia and Web Summit.

Full bio, 200 words. Mohammad Alammar was born in 1996 in Mheen, a small town in the Syrian steppe, and left Syria in 2014. He learned to program in Jordan, earned a computer science degree, and spent the next decade building the thing missing from his own path: a fair way of deciding who is ready for what.

At Jesuit Refugee Service in Amman he designed a placement assessment system that scored roughly 1,000 applicants, cutting assessment time by 85 percent and lifting course completion 37 percent and placement outcomes 40 percent. At the UNHCR Google Learning Hub he coached more than 500 learners at an 85 percent completion rate. He founded Wusool, a nonprofit reaching 850+ young people across four countries, and Miheen, a bilingual archive of his hometown.

He built a computer vision product end to end and now evaluates AI model output against written rubrics in Arabic and English. His Arabic-language media work has passed one million followers. He has been recognised by UNDP and the Swiss Agency for Development and Cooperation, and named to the Syrian Capacities 1000 list of Syrian leaders worldwide.

عن محمد

نبذة قصيرة. محمد العمار لاجئ سوري وخريج علوم حاسوب ومؤسس «وصول»، منصة غير ربحية درّبت أكثر من ٨٥٠ شاباً وشابة من المهجرين في أربع دول. يعمل اليوم مقيماً لمخرجات نماذج الذكاء الاصطناعي بالعربية والإنجليزية، وتحدّث في الأمم المتحدة وقمة كونكورديا وويب ساميت.

السيرة الكاملة. وُلد محمد عام ١٩٩٦ في مهين، بلدة صغيرة في البادية السورية، وغادر سوريا عام ٢٠١٤. تعلّم البرمجة في الأردن، ونال شهادة في علوم الحاسوب، ثم أمضى العقد التالي يبني الشيء الذي كان غائباً عن طريقه هو نفسه: طريقة عادلة لتحديد من هو جاهز ولأي شيء.

في الخدمة اليسوعية للاجئين في عمّان صمّم نظام تقييم وتصنيف قيّم نحو ألف متقدم، فحفّض زمن التقييم ٨٥٪ ورفع نسب إتمام الدورات ٣٧٪ ونتائج التوظيف ٤٠٪. وفي مركز التعلّم التابع للمفوضية السامية لشؤون اللاجئين درّب أكثر من ٥٠٠ متعلم بنسبة إتمام ٨٥٪. أسّس «وصول» التي وصلت إلى أكثر من ٨٥٠ شاباً في أربع دول، و«مهين» أرشيفاً ثنائي اللغة لبلدته.

بنى منتج رؤية حاسوبية من الصفر حتى الإطلاق، ويعمل اليوم على تقييم مخرجات نماذج الذكاء الاصطناعي وفق معايير مكتوبة بالعربية والإنجليزية. تجاوز جمهوره العربي مليون متابع. كُرّم من برنامج الأمم المتحدة الإنمائي والوكالة السويسرية للتنمية والتعاون، وأُدرج في قائمة الكفاءات السورية ١٠٠٠.

What he speaks about

From a small town to the world

Turning a personal story into leverage for a venture and a message. From Mheen to the United Nations, what displacement teaches about building.

من بلدة صغيرة إلى العالم: كيف تتحول القصة الشخصية إلى رافعة لمشروعك ورسالتك.

Entrepreneurship from zero

Building products with no capital, no network and no permission. Real lessons from the hard road, not the highlight reel.

الريادة من الصفر: بناء منتجات بلا رأس مال ولا شبكة علاقات، ودروس حقيقية من الطريق الصعب.

What breaks when AI crosses a language

From inside the evaluation layer: the failures that appear only in the second language, and why English-only testing cannot see them.

ماذا ينكسر عندما يعبر الذكاء الاصطناعي حدود اللغة: من داخل طبقة التقييم، الأعطال التي لا تظهر إلا في اللغة الثانية.

Arabic content at scale

Reaching a million-plus Arabic-speaking followers with zero budget: what works, what fails, and why the platforms behave differently.

صناعة المحتوى العربي: الوصول إلى أكثر من مليون متابع بلا ميزانية، ما ينجح وما يفشل ولماذا.

Technology and people

Why tech products that forget the human fail, and how assessment and placement systems decide who gets a chance.

التقنية والإنسان: لماذا تفشل المنتجات التي تنسى الإنسان، وكيف تقرر أنظمة التقييم من يحصل على فرصته.

Numbers and stages

1M+ FOLLOWERS	850+ YOUTH TRAINED	4 COUNTRIES	2 LANGUAGES
-------------------------	------------------------------	-----------------------	-----------------------

Selected stages and appearances · منصات ومشاركات مختارة

UN Global Dialogue on AI Governance, invited speaker, 2025

UN Global Compact Leaders Summit, invited speaker

Concordia Annual Summit, 2023 and 2025

Global Entrepreneurship Congress, 2025

Web Summit · HumanX · CES · NEASC Leadership

Recognition · تكريمات

Social Entrepreneurship Award, UNDP and the Swiss Agency for Development and Cooperation, 2021

Syrian Capacities 1000 list of Syrian leaders worldwide, 2025

NASA Space Apps Challenge, second place MENA, 2018 · Startup World Cup, top ten MENA, 2019

Logo usage



The mark is an interlocking monogram drawn from Arabic letterforms. Use the one-colour version only, black on light backgrounds and white on dark backgrounds. Keep clear space equal to one quarter of the mark's width on all sides. Do not recolour, outline, rotate or add effects.

الشعار حروفية متشابكة مستوحاة من الخط العربي. يُستخدم بلون واحد فقط: أسود على الخلفيات الفاتحة وأبيض على الداكنة، مع ترك مساحة فارغة حوله تعادل ربع عرضه، ودون تغيير لونه أو تدويره أو إضافة مؤثرات.

High-resolution files · ملفات عالية الدقة

Logo pack and wordmarks (EN + AR): mhmd3mmr.com/en/speaking → Download press kit

High-resolution photos

Approved, high-resolution photographs for print and web. Click any link to download the original file. Credit is not required. Please do not crop the speaker out of stage photos or apply heavy filters.

صور عالية الدقة معتمدة للنشر الصحفي والرقمي. اضغط أي رابط لتنزيل الملف الأصلي. لا يُشترط ذكر المصدر، ويرجى عدم القص الحاد أو الفلاتر الثقيلة.

Headshot, primary — mhmd3mmr.com/api/media/uploads/1784165416619-headshot-another.webp

On stage — .../1785180792777-mohammad-alammar-speaking.webp

Portrait 1 — .../1785188647480-mhmd3mmr-mohammad-alammar-1.webp

Portrait 2 — .../1785188645613-mhmd3mmr-mohammad-alammar-2.webp

Event, wide — .../1784524500577-780_8917.webp

Event, candid — .../1785180072114-1o0a0063.webp

Full gallery: mhmd3mmr.com/en/speaking

Invite Mohammad to speak

Talks, panels, workshops and moderation, in person or remote, in Arabic, English, or both in one room. For availability and rates, reach out directly or use the booking form on the speaking page.

محاضرات وجلسات حوارية وورش عمل وإدارة نقاش، حضورياً أو عن بُعد، بالعربية أو الإنجليزية أو بكليتهما. للتوفر والتفاصيل تواصلوا مباشرة أو عبر نموذج الحجز في صفحة التحدث.

Email · mhmd3mmr@gmail.com

Phone · +1 412 785 5721

Booking · mhmd3mmr.com/en/speaking

LinkedIn · linkedin.com/in/mhmd3mmr

Instagram · X · TikTok · @mhmd3mmr

Based in the United States · Arabic and English

